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سازندگی- این روزنامه با اشاره به بازگشت رامبد  •
جوان به تلویزیون در آبان ماه با برنامه خنداننده شو 

نوشت : »بازگشت در عصر یخبندان«
هفت صبح- این روزنامه در واکنش به صحبت  •

اخیر حاج محمود کریمى در خصوص برگزارنشدن 
مراسم محرم امسال در امامزاده على اکبر چیذر 

نوشت : » چراغ اول را چیذری ها روشن کردند.«
ــه بــا تیتر  • ــام ــن روزن ــو- در سرمقاله ای صبح ن

»همزیستى ماهرانه با کرونا« آمده است: »جامعه ای 
که قرار است تا یک و شاید دو سال آینده با این بیماری 
به همزیستى مسالمت آمیز ادامــه دهــد، به ناچار 
نیازمند بعضى مهارت های اجتماعى و فردی است. 
این مهارت ها صرفا محدود به موضوعات و بحث های 
در  حداکثری  خانه ماندن  در  نیست.  اقتصادی 
درازمدت و چنین شرایطى باعث بروز ناهنجاری های 
ــى و اجتماعى مى شود؛ ایــن جاست که باید  روان
سازوکارها و ساختارهای آموزشى با هدف ارتقای 
مهارت های فردی و اجتماعى زندگى همراه با کرونا 

راه اندازی شود.«

سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری روز 
گذشته به سوالات مختلف خبرنگاران پاسخ داد. 
در این جلسه کدخدایى به نکاتى از جمله عدم 
کارایى هیئت نظارت بر نمایندگان، الکترونیکى 
شدن انتخابات، لایحه FATF، طرح گشایش 
اقتصادی و توصیه به ثبت نام نکردن در انتخابات 
1400 به کسانى که قبلا رد صلاحیت شده اند، 
اشاره کرد. برخى از رسانه ها مصداق توصیه آخر 
سخنگوی شورای نگهبان را محمود احمدی 
نژاد بیان کردند که در سال 96 رد صلاحیت 
شده بود. حتى همشهری آنلاین برای این خبر 
تیتر »توصیه تلویحى کدخدایى به احمدی نژاد، 
رد صلاحیت شده ها ثبت نام نکنند« را انتخاب 
کــرد. مهم ترین بخش هــای اظــهــارات عباس 
کدخدایى را در ادامه به نقل از ایسنا و تسنیم 

بخوانید:
* ]در پاسخ به سوالى مبنى بر این که چگونه 
فردی در یک دوره انتخابات تایید صلاحیت و 
در دوره دیگری رد صلاحیت مى شود[ : درباره 
صلاحیت افراد در شورای نگهبان رای گیری 
مى شود؛ یک دوره شاید تشخیص دهند که 
فردی رجل سیاسى است و در دوره دیگری شاید 
این تشخیص را ندهند. موارد رد صلاحیت را 
به خود افراد اعلام کردیم و ای کاش قانون این 
اجازه را مى داد که به افرادی که ادعاهایى را 
مطرح مى کنند، به صورت شفاف مواردشان 

را اعلام کنیم.
* ]درباره اعلام برخى اسامى برای انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده[: شورای نگهبان 
هنوز درگیر انتخابات نشده و در این زمینه ورود 
نکرده و اقدامى نیز انجام نداده است. از جهات 

قانونى افراد مى توانند در هر زمان ثبت نام کنند 
اما مى توان توصیه کرد افرادی که در گذشته رد 

صلاحیت شده اند، دیگر ثبت نام نکنند.
* در زمینه الکترونیکى شدن انتخابات تحول 
خاصى اتفاق نیفتاده البته با توجه به شرایط 
کرونایى ضرورت آن بیشتر از گذشته و این روند 
شدت یافته است تا بتوانیم از طریق الکترونیکى 
هم اقــدام کنیم و دوستان ما در وزارت کشور 
کارهای خوبى انجام دادند و امیدواریم به نتیجه 

ای برسد.
* بحث احزاب با تصویب قانون حل نمى شود و  
ما نیازمند ارتقای فرهنگ حزبى هستیم؛ البته 
موضع شخصى من است نه شورای نگهبان.  باید 
همه دستگاه ها برای حل مشکلات اراده جدی 
داشته باشند تا بتوانیم برخى از مباحثى را که 

در هنگام انتخابات به وجود مى آید حل کنیم .
* گویا ستاد مقابله با کرونا گفته که انتخابات 
پروتکل های  رعــایــت  بــا  مجلس  دوم  مرحله 
بهداشتى امکان پذیر است اما همچنان نظر 
رسمى اعلام نشده است. به تازگى هم ظاهرا 
مخالفتى با برگزاری نشده چرا که تعداد 12 

نماینده داریــم که در مرحله دوم باید انتخاب 
شوند البته شاید در شیوه تبلیغات تمهیداتى 

اندیشیده شود.
* در گذشته قانونى برای تشکیل هیئتى برای 
نظارت برعملکرد نمایندگان تصویب شد و آن 
هیئت کارایى نداشته و پیشنهاد شده که نظارت 
دقیق تری اعمال شود. ما در شورا هر چهار سال 
یک بار نظارت داریــم و عمل مى کنیم و بهتر 
است در طول این چهار سال برای مجلس و نهاد 

دیگری نظارت باشد.
ــاره تغییر نظام به نظام  * قبلا مطالعاتى درب
پارلمانى داشتیم و اگر الان هم موضوع جدیدی 
باشد، پژوهشگران جوان پژوهشکده شورای 
نگهبان آمــاده اند که در این زمینه مطالعاتى 

داشته باشند.
* وی در پاسخ به سؤالى مبنى بر ایــن که آیا 
درباره طرح گشایش اقتصادی، دولت با شورای 
نگهبان مشورت کرده است، گفت: لزومى ندارد 
دولت محترم در مباحث اقتصادی با ما مشورتى 
داشته باشد و صرفاً اگر طرحى تصویب شود ما 

ورود مى کنیم.

توصیه کدخدایی به رد صلاحیت شده ها 
درباره 1400 

سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری دیروز خود اگر چه گفت که هنوز شورا به انتخابات 1400 ورود نکرده 
اما به کسانى که قبلا رد صلاحیت شده اند توصیه ای کرد که برخى آن را توصیه به احمدی نژاد توصیف کرده اند 

ویژه های خراسان  

توئیت سیاسى

علی رجبی

@Ali_Rajabi  

Siavash Fallahpour

@SFallahpour  

ــار: وقــتــى حاج  ــن ب ــی ــرای اول انــتــشــار بـ
آزاد  دانــشــگــاه  در  #قاسم_سلیمانى 
اسلامى کــرمــان، درس وصــایــای امام 

خمینى)ره( تدریس مى کرد...

چرا فضای خبری-تحلیلى ایران تا این 
اندازه از واقعیت های #لبنان دور است؟ 
پاسخ را باید در 3 مسئله جست و جو کرد:

1-  رسانه های ضعیف
2-  ایزوله بودن جامعه تحلیلى ایران

3-  تولیدات فرمایشىِ اندیشکده ها و 
مراکز پژوهشى

مرندی: اگر به رسانه های خارجی پاسخ ندهم از مخالفان ایران دعوت می کنند 
ــوار- پاسخ های محکم و قاطع سید محمد  ان
مرندی به ادعای بى بى سى درباره مخفى کردن 
آمــار کرونا در ایــران مــورد استقبال مخاطبان 
ایرانى قرار گرفت. این استاد ادبیات و شرق 
شناس دانشگاه تهران درباره دلایل گفت وگو با 
رسانه های بین المللى گفت : اگر پاسخ منفى 
به درخــواســت مصاحبه بدهم احتمالا برای 
گفت وگو از  دشمنان و مخالفان ایران دعوت 
مى کنند.سید محمد مرندی دارای مدرک 
کارشناسى و کارشناسى ارشد زبان و ادبیات 
انگلیسى از دانشگاه تهران و دکترای ادبیات 
انگلیسى و شرق شناسى از دانشگاه بیرمنگام 
انگلیس و  هم اکنون استاد تمام دانشگاه تهران 
است . او به دلیل وجهه و موقعیت آکادمیک و 
تسلط ویژه بر زبان انگلیسى همواره طرف توجه 
رسانه های بین المللى نظیر الجزیره انگلیسى و 

عربى،راشا تودی، سى ان ان، بى بى سى، شبکه 
جهانى چین )CCTV( شبکه تلویزیونى فنیکس 
هنگ کنگ و پرس  تى وی بوده است. در همین 
خصوص سید محمد مرندی در گفت وگــو با 
خراسان گفت: از آن جایى که در هیچ دستگاه 
و نهاد دولتى سمتى ندارم برای مصاحبه هایم 
و پاسخ به شبهات  از اینترنت استفاده مى کنم. 
البته  گاهى از دوستانى که به اخبار اشراف 
ــد یا اگر به متخصصى  دسترسى داشته  دارن
باشم مشورت هم مى گیرم. وی افزود:  در این 

مصاحبه ها چون وقت کم  و اتهامات زیاد است 
فرصت برای پاسخ گویى تخصصى وجود ندارد 
بنابراین سعى مى کنم روی  دو یا سه موضوع 
که جا افتادنش برای مخاطب که الزاما اشرافى 
ــدارد متمرکز شوم.  به حــوزه های تخصصى ن
وی در پاسخ به این سوال که آیا با همه رسانه ها 
مصاحبه مى کنید؟ تاکید کرد: معمولا با همه 
آن ها مصاحبه مى کنم مگر رسانه های رژیم 
صهیونیستى باشد و الا به همه رسانه ها برای 
گفت وگو پاسخ مثبت مى دهم. مرندی در پاسخ 
به این سوال که آیا مصاحبه های خود را مجدد 
نگاه مى کنید ؟گفت: کار من رسانه نیست از 
این رو اشرافى به رسانه های ماهواره ای ندارم و 
همچنین لوازم دریافت شبکه های ماهواره هم 
در منزل ندارم و بیشتر آشنایى ام با رسانه های 

خارجى از طریق اینترنت است. 

توئیت حساب سردار سلیمانی 
درباره »ضربه متقابل« 

روز گذشته حساب رسمى حاج قاسم سلیمانى 
در توئیتر که توسط دفتر حفظ و نشر آثار ایشان 
اداره مى شود با انتشار عکسى از ترامپ که در 
تیررس یک دوربین شکاری قرار گرفته است، این 
جمله از رهبرمعظم انقلاب را توئیت کرد : » قطعاً 
جمهوری اسلامى ضربه  متقابل را به آمریکایى ها 
خواهد زد.« در پاسخ به این توئیت اکانت منتسب به 
سردار سلامى فرمانده کل سپاه هم نوشت : » ایران 

سرزمین پاسخ های سخت و حساب شده است.«

شورای امنیت در معرض آزمون استقلال  
خبرگزاری بلومبرگ یک شنبه گزارش داد 
به نسخه ای از نامه ای دست یافته که اعضای 
شــورای همکاری کشورهای حاشیه خلیج 
فارس برای دبیرخانه شورای امنیت سازمان 
ملل فرستاده اند. نامه ای که در آن »نایف 
الحجرف« دبیرکل کویتى شورای همکاری 
ــارس خــواهــان تمدید تحریم های  خلیج ف
تسلیحاتى متعارف در خصوص صــادرات و 
واردات آن ها به ایران شد. در حالى که این نامه 
توسط دبیرکل این شورا به دبیرخانه شورای 
امنیت ارسال شده است، بیشتر خبرگزاری 
های خارجى این نامه را نظر همه اعضای 
ــورای همکاری کشورهای خلیج فارس  ش
دانستند. در همین خصوص ،سید عباس 
 مــوســوی سخنگوی وزارت خــارجــه گفت :

  »نامه ای که به نام کشورهای عضو شورای 
همکاری خلیج فارس از طرف دبیرکل امضا 
و به کشورهای عضو شورای امنیت داده شده، 
براساس منابع موثق که نمى توانم نام ببرم و 
اطلاع یافتیم، برخى از اعضای این شورا از 
مفاد این نامه اطلاعى نداشتند و به نظر ما 
این نامه ای که دبیرکل شورا ارسال کرده نظر 
همه اعضای شــورای همکاری خلیج فارس 
نیست.« با این حال مایک پمپئو، وزیر خارجه 
آمریکا که ظاهرا کشورش تاکنون نتوانسته 
ــرای تــلاش هــای خــود در تمدید  متحدی ب
تحریم های ایران پیدا کند، از همین نامه تک 
امضایى هم خوشحال است تاجایى که توئیت 
زده: »شــورای امنیت باید بین مسلح کردن 

تروریست ها یا ایستادن در کنار کشورهای 
خلیج فــارس یکى را انتخاب کند.« این در 
حالى است که خود آمریکا متهم به مسلح 
کردن گروه های تروریست از جمله داعش 
در منطقه خاورمیانه اســت. همچنین وزیر 
جنگ رژیم صهیونیستى با تکرار ادعاهای 
بى اساس علیه حزب ا... و ایران گفت، حفظ 
فشار بر ایران و تمدید تحریم تسلیحاتى باید 
اولویت کشورهای جهان بــاشــد.در مقابل 
محمود واعظى مسئول دفتر ریاست جمهوری 
هم در توصیه ای به اعضای شورای امنیت، 
نشست سه شنبه آن ها را آزمونى بزرگ برای 
برابر  در  ــود  خ رای  استقلال  دادن  نشان 
فشار آمریکایى ها دانست. عباس موسوی 
سخنگوی وزارت خارجه هم تاکید کرد، تحریم 
تسلیحاتى بیش و پیش از این که علیه ملت 
ایران و تهدیدی علیه ما باشد، تهدیدی علیه 
شورای امنیت سازمان ملل و سازوکار قانونى 
شورای امنیت است که آمریکایى ها با استفاده 
از ابزار شورای امنیت مى خواهند این شورا را 
تضعیف کنند یا به نابودی بکشانند. امید واهى 
لابى صهیونیست و آمریکا درخصوص تمدید 
تحریم علیه ایران در حالى است که خبرگزاری 
فرانسه به نقل از دیپلمات ها در این سازمان 
گفته است که میزان مخالفت با پیش نویس 
آمریکا »به شکل فعلى« به حدی است که آمریکا 
احتمالا حتى نخواهد توانست 9 رای لازم 
برای واداشتن روسیه و چین برای استفاده از 

حق وتو را به دست بیاورد.

تغییرات فوتبالی عناصر ضد ایرانی در کاخ سفید !
ــدی -  ســـخـــنـــگـــوی  ــ ــم ــ ــح ــ هـــــــــادی م
در  ــه  ــت ــذش گ روز  خـــارجـــه  امـــــور  وزارت 
ــه ها ــانـ ــا رسـ  حــالــى در نــشــســت خــبــری بـ
 شرکت کرد که با توجه به ماموریت جدید وی 
به عنوان سفیر ایران در جمهوری آذربایجان، 
به نظر مى رسد آخرین باری بود که سید عباس 
موسوی در این جایگاه نشست برگزار مى کرد 
 و باید به زودی منتظر جانشین وی باشید .
 یک منبع آگاه در این خصوص به خراسان گفت 
که خطیب زاده معاون پژوهشى دفتر مطالعات 
وزارت خارجه گزینه اصلى بــرای سخنگوی 
وزارت امــور خارجه در یک ســال باقى مانده 
ــم است.به گــزارش خراسان  از دولت دوازده
ــاره تغییر  ،سخنگوی دستگاه دیپلماسى درب
بــرایــان هــوک و جایگزینى آبــرامــز به جــای او 
اظهار کرد: جابه جایى افراد و نمایندگان ویژه 
ــدارد، طبیعى است  ــادی ن بــرای ما اهمیت زی
افــراد  وقتى شکست مى خورند سعى کنند 
را جابه جا  کنند. در بــازی فوتبال نیز همین 
گونه است، وقتى تیمى در حال شکست است 
سعى مى کنند برخى بازیکنان را تغییر دهند. 
مى دانند وقتى چند هیچ عقب هستند این 
جابه جایى ها در نتیجه چندان تاثیر نخواهد 
داشت. این تعویض های پى در پى آن ها که به 
دلیل شکست های مداوم و گل هایى است که از 
ملت ایران دریافت کردند، برای ما اهمیت ندارد.
موسوی همچنین از سفر قریب الوقوع یکى از 
 مقامات ارشد کشورمان به بیروت خبرداد و گفت : 
اگر ظرف روزهای آینده نهایى شد حتما اعلام 

مى شود البته ما چه با سفر به لبنان و چه بدون 
سفر، همواره در کنار دولت و ملت لبنان هستیم 
 و کمک های ما محدود به سفر کردن نیست .
شنیده های خراسان حاکى است مقام مد نظر 
سخنگوی وزارت خارجه ، اسحاق جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهور است که به زودی عازم 

بیروت خواهد شد.

پاکستان رسما چیزی در خصوص توقیف 	 
نفتکش ایرانی اعلام نکرده است

سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به خراسان 
درباره خبر منتشر شده مبنى بر توقیف نفتکش 
ایرانى در پاکستان هم گفت: تا جایى که خبر 
داریم و بررسى کردیم و مقامات ذی ربط در 
سازمان بنادر و کشتیرانى بررسى کردند، هنوز 
رسما چیزی به ایران در این زمینه اعلام نشده 
و هیچ خبر رسمى مبنى بر توقیف کشتى ایران 
 به ما واصــل نشده اســت، ولى از بخش های 
ــال پیگیری و دریــافــت خبر  ــط در ح  ذی رب
 هستیم و بعد از مشخص شدن صحت و سقم آن 

اطلاع رسانى مى کنیم.

تذکر به مدیران درباره 
بازگشت به کار کرونایی ها

یک نهاد مسئول اجرایى در نامه جدید خود 
خطاب به تعدادی از ادارات و سازمان های 
دولــتــى، از آن ها خواسته اســت ضمن تــداوم 
رعایت مــواردی چون فاصله گذاری اجتماعى 
و الزامات سلامت محیط کار در شرایط فعلى، 
اصول  چــون  موضوعاتى  باشند  داشته  توجه 
مراقبتى در صورت تماس با بیماران یا ناقلان 
مبتلا به کووید 19، زمــان پایان ایزوله شدن 
کارمندانى که مبتلا به این بیماری مى شوند و 
شرایط بازگشت به کار و حضور در ادارات افراد 
بهبود یافته، از جمله موارد مهمى است که باید به 
صورت جدی و ویژه در دستور کار مخاطبان قرار 
بگیرد و همه بخش های مدیریتى، کارگزینى و 

شاغلان از مفاد آن مطلع باشند.

مجوز ویژه دولت برای افزایش 
بازرسان بازار

با توجه به گزارش ها و درخواست های تعدادی 
ــهــادهــای مــســئــول اجــرایــى بـــرای تشدید  از ن
بازدیدها و نظارت ها در بازار، مکاتبات روزهای 
اخیر مدیران دولتى حاکى از موافقت مسئولان 
بــازرس  بیشتری  تعداد  کارگیری  به  با  کابینه 
در نهادهای مربوطه است و بر این اســاس مقرر 
شــده مدیران دولتى بــرای پیش بینى، جــذب و 
 جایگزینى نیروهای خارج شده از مجموع بازرسان 
دستگاه ها اقدام کنند و اعتبارات لازم را در این 

خصوص تخصیص دهند.

ظریف : چند کشور 
مقداری از پول ایران 

را بازگردانده اند 
هادی محمدی - وزیر امور خارجه 
با بیان این که روش های مختلفى 
ــول ایـــران از  بــرای بــازگــردانــدن پ
طریق تهاتر یا خرید از کشورهای 
مد نظر وجود دارد، گفت: اکنون 
چــنــد کــشــور مــقــداری از پـــول ما 
ــد. محمدجواد  ــده ان ــردان ــازگ را ب
ظریف که با خانه ملت گفت و گو 
مى کرد نامى از این کشورها نبرد. 
به نظر مى رسد دلیل ذکر نشدن 
نــام ایــن کشورها  نگرانى از مانع 
تراشى و سنگ انــدازی آمریکایى 
هاست. ظریف همچنین با اشاره 
به اقــدامــات ایــن وزارتــخــانــه برای 
استرداد ارزهای بلوکه شده ایران 
مختلف  کشورهای  بانک های  در 
گفت: ما بــرای استرداد پول های 
بلوکه شده کشورمان مذاکره انجام 
مى دهیم و در صورت لزوم از طریق 
شکایت در دادگاه ها هم این موضوع 
را پیگیری خواهیم کرد. وی با بیان 
ایــن که روش هــای مختلفى برای 
بازگرداندن پول از طریق تهاتر یا 
نظر  مد  کشورهای  از  خریدهایى 
ــرد: ایــن  ــود دارد، تــصــریــح کـ وجـ
روش ها موفق بوده و اکنون چند 
کــشــور مــقــداری 
را  ــا  ــ م ــول  ــ پـ از 

بازگردانده اند.
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واحد صفحه آرایی روزنامه خراسان
سفارش می پذیرد

صفحه آرایی

پارسینه نوشت : برنامه فوتبال یک هر جمعه  •
از شبکه ورزش سیما پخش مى شود که مسابقات 
ــان را بررسى مى کند. این جمعه،  لیگ یک آزادگ
اما برنامه فوتبال یک پخش نشد. ماجرا از این قرار 
است که پوربخش مجری این برنامه هفته گذشته 
شوخى های عجیب و غریب و البته باورنکردنى با على 
نظرمحمدی روی آنتن زنده انجام داد که باعث تعجب 
کاربران فضای مجازی شد. این شوخى های کوچه 
خیابانى و عامیانه آن قدر لفظى بودند که حتى برخى 
نویسندگان ورزشى، خبرنگاران و حتى منتقدین 
هم از بیان و نگارش آن عاجز بودند. خبر رسیده که 
پوربخش به دلیل این شوخى های کاملا نابه جا از 

شبکه ورزش اخراج شده است.
الف خبرداد: محمود صادقى، نماینده تهران  •

در مجلس دهم در یادداشتى نوشت: »مردم نقاط 
ضعف ها و مشکلات جــاری کشور را پــای جریان 
اصلاحات نوشته اند. مردم بر این باور هستند که 
این جریان اصلاحات بود که با حمایت خود، دولت 
تدبیروامید را شکل داد...بـــا این تفاسیر جریان 
اصلاحات بــرای بــازســازی اعتماد مــردم و کسب 
بالاترین آرا از سمت جامعه به سمت کاندیداهایى 
خواهند رفت که دارای سابقه روشن و شفاف بوده 
و دارای دیدگاه اصلاح طلبى و برنامه برای مدیریت 

کشور جهت برون رفت از مشکلات باشند«. 
خبرآنلاین خبرداد: روابــط عمومى پادگان  •

کوهک ارتش درباره اظهارات پرویز فتاح در خصوص 
اراضى این پادگان با بیان این که »بر اساس مصوبات 
ابلاغى مقرر شده اراضى پادگان کوهک بالمناصفه 
بین نیروی دریایى ارتش و بنیاد تقسیم شود و در 
مسیر اجرای این مصوبه ستاد کل نیروهای مسلح به 
عنوان حَکم عمل خواهد کرد« اعلام کرد: شایسته 
اســت، یک مقام مسئول ارشــد در جایگاه رئیس 
محترم بنیاد مستضعفان که ایشان را فردی متشرع 
مى دانیم، پیش از هرگونه اظهار نظر، مستندات 
خود را تکمیل کند و مردم و مخاطبین را به  اشتباه 
نیندازد.همچنین سردار ابراهیم جباری فرمانده 
سپاه حفاظت ولى امر با بیان این که پس از انتصاب 
آقای فتاح به ریاست بنیاد مستضعفان، در همان روز 
اخذ حکم مسئولیت توسط ایشان، آمادگى خود 
ــذاری ملک جماران )که در واقع یک  را برای واگ
زمین و سوله مخروبه با کاربری پارکینگ است(، به 
ایشان اعلام کردم گفت: انتظار مى رفت معاونان 
محترم بنیاد، آقای فتاح را از توافقات مذکور آگاه 

مى ساختند.


